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ΘΕΜΑ: «Η ΑΝΑΓΚΑΙΟΤΗΤΑ ΤΩΝ ΣΧΕΔΙΩΝ ΒΕΛΤΙΩΣΗΣ ΣΤΗΝ ΑΓΡΟΤΙΚΗ 
ΟΙΚΟΝΟΜΙΑ» 
           
 
             Μετά τις δυσμενείς συνέπειες των αναγκαίων μέτρων που πάρθηκαν για την 
αντιμετώπιση – περιορισμό των επιπτώσεων της νόσου COVID 19, ξεκινάει, εκτός 
από τον τουρισμό, κυρίως και από τον τομέα της πρωτογενούς παραγωγής. Για να 
έχουμε όμως πρωτογενή παραγωγή πρέπει να έχουμε εκσυγχρονισμένες 
εκμεταλλεύσεις.  
 
Ο εκσυγχρονισμός του μηχανολογικού εξοπλισμού που θα περάσει μέσα από τα 
Σχέδια Βελτίωσης θα τονώσει και θα στηρίξει και άλλους τομείς της ελληνικής 
οικονομίας που συνδέονται με αυτό και κυρίως μικρές βιοτεχνίες - βιομηχανίες 
διάσπαρτες, μέσα στην ελληνική ύπαιθρο, οι οποίες με τη σειρά τους θα ενισχύσουν 
τις τοπικές οικονομίες. Άλλωστε υπάρχει επενδυτικό ενδιαφέρον ειδικά στις γεωργικές 
περιφέρειες όπως η Θεσσαλία αλλά δεν υπάρχουν τα απαραίτητα εργαλεία. 
 
Για το λόγο αυτό τονίζουμε ότι πρέπει να εγκριθούν οι επιλαχόντες και να δικαιωθεί 
το μεγαλύτερο μέρος των ενστάσεων, που αφορούσαν κυρίως γραφειοκρατικά 
θέματα,όπως αντί για ενημερότητες βεβαιώσεις ασφάλισης και οφειλής ή τεχνικά 
προβλήματα όπως η μη ανάρτηση των μελλοντικών καταστάσεων και προφανών 
λαθών. 
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Όλα αυτά μπορούν να λυθούν με μία Υπουργική απόφαση και  να προωθηθούν 
κονδύλια σε ένα πρόγραμμα που βρίσκεται στην τελική φάση της υλοποίησης 
βοηθώντας τις επενδύσεις σε ένα τομέα που υπάρχει ενδιαφέρον από νέα 
άτομα για ενασχόληση  , καλύπτοντας τα κενά χρονικά διαστήματα που 
μεσολαβούν ως την προκήρυξης νέων προγραμμάτων για τον πρωτογενή τομέα. 
 
Παρακάτω αναφέρουμε παραδείγματα γενικών περιπτώσεων που προέκυψαν στο 
στάδιο της αξιολόγησης και πρέπει να δικαιωθούν στις ενστάσεις για τους παραπάνω 
λόγους: 
 
Μετά τις αξιολογήσεις και τα αποτελέσματα των σχεδίων βελτίωσης παρατηρήθηκαν 
έντονα τα παρακάτω προβλήματα 
1) φορολογική – ασφαλιστική ενημερότητα 
2) Μελλοντική κατάσταση της παραγωγής 
3) Καινοτομίες 

4) Ιδία συμμετοχή Καινοτομίες 

Το θέμα με τις καινοτομίες είναι το πιο πολύπλοκο διότι είναι τι αντιλαμβάνεται ο 
κάθε αξιολογητής σαν καινοτομία. 

Υπάρχουν περιπτώσεις που την επένδυση την αιτείται ως καινοτόμα ο μελετητής, ο 
αξιολογητής αποδέχεται την επένδυση όπως έχει προταθεί, αλλά στο τέλος δεν την 
βαθμολογεί ως καινοτόμα. 

Θα πρέπει οι επιτροπές ενστάσεων να είναι πολύ προσεκτικές με τις καινοτομίες διότι 
ΜΗ ΔΙΝΟΝΤΑΣ αυτά τα μόρια μπορεί κάποιοι δικαιούχοι να μένουν έξω από το 
πρόγραμμα για λίγα μόρια. 

5) Συμπληρωματικά έγγραφα 
6) Ομάδες παραγωγών  
 
Προτάσεις -λύσεις 

1) φορολογική – ασφαλιστική ενημερότητα 
Για όσους έχουν καταθέσει βεβαίωση οφειλής αντί φορολογικής ή 
ασφαλιστικής ενημερότητας, προτείνεται να γίνουν δεκτές οι βεβαιώσεις 
αυτές ως προς την επιλεξιμότητα του προγράμματος, να θεωρούνται 
ενημερότητες με παρακρατούμενες οφειλές οι οποίες δεν βαθμολογούνται και 



να είναι επιλέξιμα τα σχέδια. Άλλωστε ακόμα και οφειλή να υπάρχει κατά την 
υλοποίηση αυτή θα παρακρατηθεί.  
Αν για κάποιον είχε λήξει η φορολογική ή η ασφαλιστική ενημερότητα να 
μπορεί στην ένσταση να προσκομίσει με σημερινή ημερομηνία αν και εφόσον 
είναι ενήμερος ότι την ημέρα οριστικοποίησης ήταν ενήμερος και να παίρνει 
τα μόρια κανονικά 
Επίσης, υπάρχουν περιπτώσεις νεοεισερχόμενων αγροτών, που υπέβαλλαν 
αίτηση εγγραφής στον ΟΓΑ, η οποία και ολοκληρώθηκε λίγο πριν την λήξη 
της υποβολής των φακέλων υποψηφιότητας, 
Το σύστημα δηλαδή στην περίπτωση αυτή αδυνατούσε να υπολογίσει τις 
ασφαλιστικές εισφορές, έτσι έχουμε το εξής παράδοξο, ενώ ο δικαιούχος 
δεν είχε οφειλές να πληρώσει αφού δεν είχαν εκδοθεί να μην του δίνουν 
έγγραφο ασφαλιστικής ενημερότητας.  
Η βεβαίωση που δόθηκε αναφέρει ότι: «η ειδοποίηση για την καταβολή των 
οφειλόμενων εισφορών θα εκδοθεί στο ηλεκτρονικό σύστημα του ΕΦΚΑ εντός 
του 2018» και θεωρήθηκε το σχέδιο μη επιλέξιμο.  
Συνεπώς μπορεί να ερμηνευθεί ως περίπτωση (άρθρο 6 υποπερίπτωσης 
1.1.4), μη ολοκλήρωσης όλων των διαδικασιών από τον ΕΦΚΑ διότι στο 
σύστημα δεν είχαν εκδοθεί ακόμα οι οφειλές.  
Θεωρούμε ότι στην συγκεκριμένη περίπτωση η βεβαίωση θα έπρεπε να γίνει 
δεκτή και το σχέδιο να κριθεί επιλέξιμο. 

2.1) Μελλοντική κατάσταση της παραγωγής 
Σε αρκετές μελέτες δεν έχει περαστεί εκ παραδρομής στον πίνακα της 
μελλοντικής κατάστασης στο ΠΣΚΕ η μελλοντική κατάσταση με αποτέλεσμα 
να θεωρείται απορριπτόμενος ο παραγωγός ή κρίνονται μη επιλέξιμες 
επενδύσεις, ενώ περιγράφεται κανονικά στα κείμενα στο ΠΣΚΕ.  
Στις περιπτώσεις αυτές θα πρέπει να δώσουν το δικαίωμα να περαστεί η 
μελλοντική κατάσταση από τις επιτροπές ενστάσεων, σύμφωνα με τα 
περιγραφόμενα στα κείμενα του ΠΣΚΕ. 
Να ακολουθηθεί δηλαδή και για την μελλοντική κατάσταση, αυτό που γίνεται 
για την συμπλήρωση της  καρτέλας με τα στοιχεία της υφιστάμενης 
κατάστασης.  
(«Στις περιπτώσεις που η αίτηση στήριξης έχει υποβληθεί χωρίς να έχει 
συμπληρωθεί η καρτέλα με τα στοιχεία της υφιστάμενης κατάστασης 
(καρτέλα 4.1 στην ενότητα 4 του ΠΣΚΕ), η ενδικοφανής προσφυγή γίνεται 



αποδεκτή για τον λόγο αυτό, μόνο όταν έχει συμπληρωθεί η αντίστοιχη 
καρτέλα για την μελλοντική κατάσταση»). 
Εξάλλου στις περιπτώσεις επενδύσεων που αφορούσαν εγκατάσταση φυτείας 
η οποία και δεν έχει μπει στην μελλοντική κατάσταση, οι αξιολογητές 
μπορούσαν να την περάσουν μόνοι τους. 
Η λάθος ή η μη καταχώρηση της μελλοντικής κατάστασης μπορεί να 
αποδειχθεί και με άλλους τρόπους, όπως π.χ. με μελέτη υπολογισμού 
ιπποδύναμής γεωργικού ελκυστήρα.  
Είναι προφανές ότι έχει γίνει προγραμματισμός της μελλοντικής κατάστασης 
και από λάθος δεν έχει περαστεί στο σύστημα.  
Θα πρέπει λοιπόν να ληφθούν υπόψη κατά τη διαδικασία των ενστάσεων όλες 
οι παράμετροι που μπορούν να αποδείξουν το προφανές αυτό λάθος και να 
μπορούν να γίνουν οι ανάλογες διορθώσεις, προκειμένου να κριθούν επιλέξιμα 
τα σχέδια. 
Επίσης έχουν κοπεί επενδύσεις γεωργικών ελκυστήρων διότι υπάρχει 
ασυμφωνία μεταξύ της μελέτης ιπποδύναμης ελκυστήρα και της δηλωθείσας 
στο ΠΣΚΕ μελλοντικής κατάστασης.  
Και στην περίπτωση αυτή θα πρέπει να επιτρέπεται από την επιτροπή των 
ενστάσεων η διόρθωση της μελλοντικής κατάστασης του ΠΣΚΕ σύμφωνα με 
τη μελέτη terres. 
Επίσης τον τελευταίο καιρό υπάρχουν παράπονα και καταγγελίες για 
σφάλματα του συστήματος τα οποία μπορούν εύκολα να αποδειχθούν, 
γεγονός που συνδέεται με την ευρέως διαδεδομένο σφάλμα που 
περιεγράφηκε παραπάνω. 

2.2) Υπέρβαση δαπανών στο τετραπλάσιο της τυπικής απόδοσης 
Παρατηρήθηκε κατά την αξιολόγηση εκ παραδρομής υπέρβαση των δαπανών 
στο τετραπλάσιο της τυπικής απόδοσης.  
Η συγκεκριμένη διόρθωση να μπορεί να προχωρήσει βάσει της ένστασης που 
κατατέθηκε. Εννοείται ότι δεν ζητείται να τροποποιηθεί ο αριθμός των 
μηχανήματων για να επιλυθεί τον ζήτημα. Ζητείται να γίνεται η τροποποίηση 
μόνο όταν αφορά εκ παραδρομής λάθος. 

2) Καινοτομίες 
Το θέμα με τις καινοτομίες είναι το πιο πολύπλοκο διότι είναι τι 
αντιλαμβάνεται ο κάθε αξιολογητής σαν καινοτομία. 
 



Υπάρχουν περιπτώσεις που την επένδυση την αιτείται ως καινοτόμα ο 
μελετητής, ο αξιολογητής αποδέχεται την επένδυση όπως έχει προταθεί, αλλά 
στο τέλος δεν την βαθμολογεί ως καινοτόμα. 
Θα πρέπει οι επιτροπές ενστάσεων να είναι πολύ προσεκτικές με τις 
καινοτομίες διότι ΜΗ ΔΙΝΟΝΤΑΣ αυτά τα μόρια μπορεί κάποιοι δικαιούχοι να 
μένουν έξω από το πρόγραμμα για λίγα μόρια. 

3) Ιδία συμμετοχή 
Ένα επίσης μεγάλο θέμα είναι η ιδία συμμετοχή διότι υπάρχουν βεβαιώσεις 
τραπεζών διαφορετικές, άλλες σε τρίμηνα και άλλες σε εξάμηνα οπότε θα 
πρέπει οι επιτροπές να δέχονται συμπληρωματικά έγγραφα από τράπεζες με 
τα ιδία κεφάλαια για το διάστημα πριν την υποβολή του φακέλου ώστε να 
δικαιολογούν την ιδία συμμετοχή. 

4) Συμπληρωματικά έγγραφα 
Όταν κατατέθηκαν τα σχέδια υπήρξε μια οδηγία για τα έγγραφα που δεν 
έχουν επισυναφθεί να μπούνε στον φυσικό φάκελο που κατατίθεται από τον 
μελετητή και θα περαστούνε μετά από τους αξιολογητές.   
Δυστυχώς σε πολλές περιπτώσεις αυτό δεν συνέβη και έχουν κοπεί 
επενδύσεις λόγω αυτού του προβλήματος. 
Θα πρέπει οι επιτροπές ενστάσεων να εξετάσουν αυτά τα έγγραφα και 
εφόσον αυτά είναι μέσα στο φυσικό φάκελο να γίνουν δεκτά. 
 

 
Ελπίζουμε στις δικές σας ενέργειες και στην κατανόηση ώστε να ικανοποιηθεί 
το επενδυτικό ενδιαφέρον και να οδηγήσει και μια βιώσιμη ανάπτυξη του 
αγροτικού επαγγέλματος , ειδικά των νέων ανθρώπων που ασχολούνται στην 
αγροτική παραγωγή. 

 
              
 

Για τη Δ.Ε. 
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